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Szanowna Pani, 

 

Proces stanowienia prawa wykazuje obecnie wiele wad i niedociągnięć. Obowiązujące przepisy 

wymagają zmian, bazujących na dotychczasowych doświadczeniach i rekomendacjach środowisk 

eksperckich. Z dużą przychylnością odnoszę się do inicjatywy Obywatelskiego Forum Legislacji i 

Państwa postulatów. Jako kandydat na Prezydenta Rzeczypospolitej,  pretendujący do miana 

promotora i obrońcy społeczeństwa obywatelskiego, pragnę wyrazić swoje stanowisko w 

podniesionych przez Państwa kwestiach: 

 

1. Obowiązujące zasady tworzenia aktów prawnych są niewłaściwe – charakteryzuje je brak 

przejrzystości i koordynacji, co  nie sprzyja rozwojowi społeczeństwa obywatelskiego. W 

rezultacie mamy do czynienia z marną jakością tworzonych aktów prawnych, 

nieuwzględnianiem interesów zainteresowanych grup społecznych  oraz bałaganem w pracy 

urzędów.  W związku z powyższym konieczne jest: uporządkowanie  kwestii proceduralnych, 

nowelizacja regulaminu Rady Ministrów, a także wprowadzenie reguł bardziej przyjaznych 

obywatelom. 

 

2. Proces stanowienia prawa jest nieprzejrzysty. Receptą na ten niepożądany stan rzeczy byłoby 

wprowadzenie jednolitych zasad tworzenia aktów prawnych we wszystkich resortach, 

stosowanie jawność dokumentów – publikowanie ich w Biuletynie Informacji Publicznej oraz 

wprowadzenie dla każdej ustawy metryczki , tak aby nie było wątpliwości  kto i kiedy zgłosił 

daną  poprawkę. 

 

3. Opowiadam się za większa niezależnością obywateli, ich świadomym i aktywnym  udziale w 

życiu społecznym . Dlatego też uważam, że należy  zachęcać obywateli do uczestniczenia w 

procesie stanowienia prawa  - poprzez edukację, ale  przede wszystkim poprzez  uproszczenie 

zasad, tworząc je bardziej przejrzystymi i przystępnymi dla obywateli.  Kluczową kwestią 

pozostaje  dostęp do informacji  oraz przyjęcie zasady, że  to urząd ma służyć obywatelowi, a 

nie na odwrót. 

 

Zobowiązuję się, że jako Prezydent podpiszę ustawę, która odzwierciedlałaby wyżej prezentowane 

postulaty. 

 

Łączę wyrazy szacunku, 

 

 
 

Dr Andrzej Olechowski 

 


